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Milé sestry a bratia v Kristovi

Dnes slávime najväčší sviatok kresťanstva v roku – Ježišovo Zmŕtvychvstanie. Hoci je tento sviatok

základom celého kresťanstva, Ježišovo zmŕtvychvstanie – aj pre mnohých kresťanov, ktorí to s vierou

myslia vážne - je ťažšie pochopiteľné, ťažšie prijateľné. Ako máme chápať Ježišovo vzkriesenie, alebo

lepšie povedané: ako máme dnešný sviatok sláviť? Čo si dnes pripomíname?

Pokiaľ sa budeme spoliehať na ľudskú múdrosť, ona nás v tomto prípade príliš nepodrží. Tým

nechceme povedať, že v dejinách nebolo podniknutých veľa úctyhodných pokusov o pochopenie

tejto udalosti. Mnohí učenci dokonca celé svoje systémy myslenia opierali o tento základný kameň

kresťanstva. Hovoria, že tak ako je smrť opakom života, Ježišovo vzkriesenie je opakom smrti. Tak ako

smrť ruší život, vzkriesenie ruší smrť. (už deti v škole sa učia, že dva mínusy po sebe vlastne

znamenajú plus). Znie to logicky, ale na druhej strane nás to vťahuje do uzavretého kruhu smrti

a života. A všetci vieme, že kruh znamená aj opakovanie toho istého. Je teda Ježišovo vzkriesenie len

jeho víťazstvom nad smrťou? Je len opakom smrti?

Teológia sa oproti tomu zase spolieha na znamenie, ktoré Ježišovo vzkriesenie predstavuje.

Vzkriesenie Ježiša podľa mnohých teológov znamená dôkaz, znamenie jeho Božstva. Možno nás preto

prekvapí, keď si pripomenie, čo hovorí apoštol Pavol. On hovorí, že Ježišovo zmŕtvychvstanie je pre

Židov spoliehajúcich sa na znamenia pohoršením a pre učených Grékov, spoliehajúcich sa na

múdrosť, je zase bláznovstvom. Ježišovo vzkriesenie podľa Pavla prekračuje ľudskú múdrosť,

a prevyšuje akékoľvek náboženské znamenia, zjavenia, na ktoré sa aj my kresťania niekedy zvykneme

spoliehať ako na nejaký dôkaz pravdivosti viery. Akoby zmysel viery mal spočívať v dokazovaní.

Podľa Pavla Ježišovo vzkriesenie, zmŕtvychvstanie znamená oveľa viac ako prekonanie nevyhnutnosti

smrti, jej zákonov rozkladu, znamená nový život. Nie je to teda len obnova toho starého. Mohli by

sme povedať, že nejde len o pôvodné Ježišovo staré telo, ale o nový život. Dôležitý je nový život,

ktorý sa dotýka aj nás a prekračuje smrť. Ježišovo vzkriesenie zakladá nový život pre každého, ním sa

aj my stávame božími synmi a dcérami.

Práve to je dôležité: tento nový život sa ponúka nám všetkým. Ponúka sa ponad všetky možné

mysliteľné hranice a obmedzenia. Pavol nám to pripomína jasne – vo vzkriesenom Kristovi, či inak

povedané vďaka nemu už nie je dôležité, či je niekto Židom, alebo Grékom, či je učeným, bohatým

alebo nie, či je alebo nie je občanom Ríma.

Ak je niečo pri udalosti Ježišovho vzkriesenia dôležité – vtedy i dnes – tak je to stretnutie s ním. A to

je ale niečo, čo za nás nespraví nikto iný. Práve k tomu nás chce vyzvať oslava dnešného sviatku. Len

tam, kde sa vo svojom živote stretneme s Kristom, s novým životom, ktorý aj nám toto stretnutie

prináša, tam aj my – svojim životom (nie rozumom) - „pochopíme“ Ježišovo vzkriesenie. Tam sa stane

aj pre nás zárodkom nového života, tam aj nám dáva skutočnú nádej.



Ak to má nejakú podmienku, tak potom len jednu jedinú – Ježišovo vzkriesenie je milosťou určenou

pre každého. Pri Ježišovom zmŕtvychvstaní už neplatí žiadne obmedzenie akoukoľvek kategóriou.

Neplatí už pôvod, sociálna trieda, situovanie v spoločnosti. Popri apoštolovi Pavlovi nám to naznačujú

aj všetky evanjeliové správy o zmŕtvychvstaní, ktoré čítame ako radostné posolstvo. Všetky totiž

hovoria na prvom mieste o ženách, ktoré ako prvé prinášajú správu o Ježišovom novom živote. Ženy

sa v týchto príbehoch stali apoštolmi apoštolov. Tak to často býva aj dnes. Kto pozná trochu dejiny,

vie, že vtedy to znamenalo ešte aj niečo iné – silný apel zameraný na vzájomnú rovnosť v Kristovi.

Veľkonočné evanjeliá nám pripomínajú, že v tomto smere nie sú dôležité znamenia, ani učené

dôkazy, ale svedectvá. Tak to bolo vtedy, tak je to aj dnes. Preto ani dnes nemá veľký význam príliš

hovoriť o zmŕtvychvstalom, skôr je možné o ňom svedčiť. Svedectvo zmŕtvychvstalého ale možno

dosiahnuť len vtedy, ak udalosť Ježišovho nového života prenikne náš život. Ak aj v našom živote

spôsobí premenu nového života. Ak sa aj my spolu so zmŕtvychvstalým staneme božími synmi

a dcérami. Poprosme pri dnešnej liturgii, aby to aj naše, možno tiež ešte trochu zastreté oči pochopili.
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